

السيرة الذاتية

زينة خالد حسين

الجامعة المستنصرية – كلية التربية

Mobile: +

Email: Zina_2017@uomustansiriyah.edu.iq

ملخص تعريفي:

ملخص تعريفي : تدريسية بمرتبة استاذ دكتور في قسم الجغرافية / كلية التربية / الجامعة المستنصرية / بغداد / العراق تاريخ التعيين 2006

الشهادات الدراسية:

- دكتوراة في الجغرافية الزراعية
- ماجستير في جغرافية السكان
- بكالوريوس في الجغرافية

الجوائز والتكريم الأكاديمي

- كتب شكر متعددة من قبل السيد وزير التعليم العالي والبحث العلمي
- كتب شكر متعددة من قبل السيد رئيس الجامعة المستنصرية
- كتب شكر متعددة من قبل السادة عمداء الكليات المتعددة

الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- (13) سنة متواصلة من التدريس الأكاديمية
- تقييم علمي لعدد من اطاريح الدكتوراه ورسائل الماجستير
- تقييم علمي لعدد من بحوث المجالات العلمية

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات الأولية	الدراسات العليا
جغرافية الزراعية	ماجستير / مشكلات زراعية
جغرافية الفكر	دكتوراة / دراسات زراعية متقدمة
جغرافية اوراسيا	دكتوراه / كوارث

الأنساب المهني او الجمعيات:

لجان عديدة لمناقشة دكتوراه والماجستير ، لجان عديده خبره علميه اطاريح ورسائل ، لجان عديده خبره علميه لترقيات ، لجان امتحانيه ، لجان استلال ، لجان مجلس القسم ، لجان علميه في القسم ، لجان غيابات ، لجان ارشادية

المنشورات العلمية

- بحوث علمية
- 1- الخصائص الانحدارية الشكلية واثرها على كثافة الغطاء النباتي والزراعي في سلسلة جبال برادوست باستخدام GIS و RS
- 2- النمذجة المكانية للاستثمار الزراعي لخصائص المياه الجوفية في قضاء الدين
- 3- الاقاليم المناخية الزراعية الحرارية لمحصول الشعير في العراق باستخدام نظم المعلومات الجغرافية GIS .
- 4- التوسع العمراني على اراضي الزراعية في ناحية الراشدية باستخدام النظم المعلومات الجغرافية عن بعد بين سنتي (2002 - 2015)
- 5- الاحتياجات الفعلية للموارد المائية وعلاقتها بالمساحات المزروعة في محافظة بابل
- 6- التحليل الكارثوغرافي للامكانيات البيئية المؤثرة على زراعة اشجار الفاكهة في محافظة صلاح الدين باستخدام تقنية Gis

تطوير المهارات:

- 1- المشاركة / الحضور في الندوات :. الاتجاهات الحديثة في الدراسات الانسانية (الاجتماعية ، الجامعة المنتجة بين الفكر والتطبيق ، الطريق الى تغيير مناهج التعليم في الجامعات العراقية ، ظاهرة التسول ، اليه النشر ، اثر المخلفات الملغاة المطروحة في مياه نهر دجلة واثرها الاقتصادية والاجتماعية ، معالجة البيانات باستخدام الحقيبة الاحصائية للعلوم الاجتماعية SPSS).
- 2- مشاركة في وحدة التعليم المستمر :. دورة : دورتان لأجهزة التعليم الالكتروني .
دورة : (POWER POINT, WORD AND EXCEL) .
المحاضرات العلمية :. (المحاضرات التفاعلية) ، محاضرة (الاستخدام الامثل للمياه واعادة الاستخدام)
- 3- المؤتمرات العلمية :. مشاركة وحضور المؤتمر العلمي الجغرافي الدولي (التنمية المستدامة منظور جغرافي) ، ومؤتمر الجغرافية والتاريخ يلتقيان في الزمان والمكان .

Curriculum Vitae

D.Zina Khalid Hussain

Mustansiriya University Al Mustansiriya College of education

Mobile: +

Email: Zina_2017@uomustansiriyab.edu.iq

PERSONAL SUMMARY:

- Lecturer at the Department of Geography / Faculty of Education / University of Mustansiriya / Baghdad / Iraq
Date of appointment 2006.

EDUCATION:

- Ph.D in Agricultural Geography
- Master in Population Geography
- Bachelor of Geography.

ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

- Many thanks written by the Minister of Higher Education and Scientific Research
- A number of thanks were written by the President of Mustansiriya University
- Many thanks were written by the deans of various colleges

ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

- 13 years of academic teaching
- Scientific evaluation of many doctoral and master's degrees
- Scientific evaluation of many scientific research fields.

COURSES TAUGHT:

Undergraduate	Graduate
Geography of agriculture	MA / Agricultural Problems
Geography of thought	Ph.D / Advanced Agricultural Studies
Geography of Eurasia	Ph.D / Disasters

PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

Many committees to discuss the doctorate and master, many committees scientific experience letters and letters, many committees scientific expertise for promotions, committees of the exam, committees Istal, committees of the Council of the Department, scientific committees in the section, committees absentee, guidance committees

PUBLICATIONS:

1. Formal slope characteristics and their effect on vegetation and agricultural cover density in the Bradustan mountain range using Gis and RS
- 2- Spatial modeling of agricultural investment of groundwater characteristics in the district of Dibs.
3. The agricultural climatic zones of the barley crop in Iraq using geographic information systems (GIS).
- 4 - Urban expansion on agricultural land in the area of Rashidiya using remote geographic information systems between the years (2002 - 2015)
- 5 - The actual needs of water resources and their relation to cultivated areas in Babil Governorate
- 6 - Cartographic analysis of the potential environment affecting the cultivation of fruit trees in Salahuddin province using Gis technology

PROFESSIONAL DEVELOPMENT

- 1 - Participation / attendance at seminars: Modern trends in humanities studies, the productive university between thought and practice, the way to change curricula in Iraqi universities, the phenomenon of begging, publishing mechanism, the impact of canceled waste in the water of the Tigris river and its economic and social impact, .
- 2 - Participation in the Continuing Education Unit. Course: Two courses for e-learning.
Course: (POWER POINT. WORD AND EXCEL).
Scientific lectures: (Interactive lectures), lecture (optimal water use and reuse)
- 3 - Scientific Conferences : Participation and attendance at the International Geographical Scientific Conference (Sustainable Development and Geographical Perspective), and the Conference of Geography and History meeting in time and space.

